
1. Forslag vedr. vejledning til import af hvalpe 

Jeg skriver til jer som et engageret medlem af Lagotto Foreningen for at rejse en 
problemstilling, som mange af os har oplevet: udfordringerne ved at købe en Lagotto-hvalp i 
Danmark. I takt med den stigende interesse for racen er det blevet mere og mere vanskeligt 
at finde tilgængelige hvalpe, hvilket kan føre til frustration blandt potentielle Lagottoejere. 

For at imødekomme denne udfordring vil jeg gerne foreslå, at foreningen overvejer at 
udarbejde en beskrivelse af, hvordan og hvorledes import af hvalpe/hunde fra andre lande 
kan finde sted. 
 
 En sådan vejledning kunne omfatte: 

1. Regler og forskrifter: En oversigt over de gældende regler for import af hunde til Danmark, 
herunder vaccinationskrav, sundhedserklæringer og eventuelle karantænebestemmelser. 
 Link til fx: 
 
https://foedevarestyrelsen.dk/dyr/om-dyr-og-kaeledyr-til-private/alt-om-kaeledyr/valg-af-kaele
dyr/klar-til-hund/hund-fra-udlandet 
 og https://www.dkk.dk/stambog/import#howto 

2. Anbefalinger i forhold til avl: Gode råd og krav at stille til opdrættere i udlandet, så vi sikrer 
de overholder de etiske og sundhedsmæssige standarder, vi ønsker at fremme i Lagotto 
Foreningen. 

3. Praktiske skridt: En trin-for-trin guide til, hvordan man kan forberede sig på importen af en 
hvalp, herunder nødvendige dokumenter, transportmuligheder og tips til at sikre en god 
oplevelse for både hvalpen og ejeren. 

4. Support og rådgivning: Muligheden for at tilbyde rådgivning til medlemmer, der overvejer 
at importere en hvalp, så de kan få svar på spørgsmål og få hjælp til at navigere i processen. 
Evt som et punkt i vores Forum hvor der kan diskuteres og erfaringer deles. 

 
 Jeg mener, at en sådan beskrivelse vil være en værdifuld ressource for vores medlemmer 
og vil hjælpe med at sikre, at flere får mulighed for at byde en Lagotto-hvalp velkommen i 
deres hjem. Det vil også kunne styrke genpuljen og sikre, at vi fortsat fremmer racens 
sundhed og trivsel. 

Jeg ser frem til at høre jeres tanker om dette forslag og håber, at vi kan finde en løsning, der 
gavner fremtidige Lagotto-ejere. 

Med venlig hilsen, 

Jens Nüchel Petersen 
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2. Forslag vedr. medlemsforum 

Jeg skriver for at foreslå en forbedring af vores hjemmesides brugervenlighed, specifikt i 
forhold til oprettelsen af nye kategorier i Forum. 
 
 Det ville være en stor hjælp for både nye og eksisterende medlemmer, hvis det tydeligt 
fremgik på hjemmesiden, hvordan man kan oprette en ny kategori. 
 
 Dette kunne inkludere en vejledning eller en FAQ-sektion, der beskriver processen, kravene 
og eventuelle relevante kontaktpersoner. 
 
 En klar og tilgængelig information vil ikke kun gøre det lettere for medlemmerne at bidrage 
med deres ideer, men også styrke fællesskabet i foreningen og måske lade relevant 
kommunikation foregå her i stedet for på Facebook. 
 
 Jeg ser frem til at høre jeres tanker om dette forslag. 
 Med venlig hilsen 

Jens Nuchel Petersen 

3. Forslag til styrkelse af lokalt arbejde 

Jeg vil gerne foreslå, at vi offentliggører en medlemsliste på vores hjemmeside, Lagotto.dk. 
Dette vil give medlemmerne mulighed for at kontakte hinanden på kryds og tværs og lokalt, 
hvilket kan have mange fordele for vores forening og dens medlemmer. 

Her er nogle af de potentielle fordele jeg ser ved en ”delt” medlemsoversigt: 

1. Styrkelse af fællesskabet 

   - En medlemsoversigt kan gøre det lettere for medlemmerne at identificerer lokale 
interessefæller og komme i kontakt med hinanden samt dele hjælp og erfaringer, hvilket 
styrker det sociale fællesskab i foreningen. 

   - Medlemmer kan finde andre med fælles interesser, såsom avl, træning eller deltagelse i 
arrangementer. 

2. Effektiv kommunikation 

   - En oversigt giver mulighed for direkte kommunikation mellem medlemmer, hvilket kan 
være nyttigt ved koordinering af aktiviteter eller deling af viden. 

   - Det kan lette planlægningen af events og samarbejdet på tværs af medlemmerne. 

3. Transparens og engagement 

   - At kunne se en oversigt over medlemmerne kan skabe større transparens og tillid blandt 
medlemmerne. 



   - Det kan endelig også motivere medlemmer til at deltage mere aktivt i foreningens 
aktiviteter og beslutninger. 

4. GDPR-sikret løsning 

   - Hvis oversigten kun er tilgængelig via den beskyttede medlemssektion på hjemmesiden, 
og der indhentes samtykke fra alle medlemmerne, overholdes GDPR-reglerne. 

   - Dette sikrer en sikker og lovlig håndtering af persondata. 

Endelig kræver foreningens vedtægter §8 stk. 4, at forslag til kandidat er støttet af minimum 
3 medlemmer. Derfor har medlemmerne brug for at kunne kontakte hinanden for at skaffe 
stillere i forbindelse med valg. 

Et kig på Lagottoforeningens Forum viser ligeledes en begrænset trafik. En mulighed for 
tættere kontakt mellem medlemmerne kunne måske være med til at flytte noget af den 
dialog og videndeling, der i øjeblikket foregår på foreningens Facebook side (som jo ikke alle 
benytter og har adgang til), over på foreningens internet side Lagotto.dk. 
 Over tid vil dette kunne oparbejde en værdifuld vidensbase med mulighed for kuratering og 
redigering. 

  

Jeg håber, at vi kan finde en løsning, der efter min mening gavner alle medlemmer. 

Med venlig hilsen, 

Jens Nuchel Petersen 
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